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سخنگوی دستگاه دیپلماسی بسته شدن پرونده 
ادعا های سیاســی آژانس بین المللی انرژی اتمی 
)pmd( علیه کشورمان را ضروری دانست و تاکید 

کرد ایران هیچ ضرب الاجلی را قبول نمی کند.
به گزارش ایلنا، سعید خطیب زاده گفت: ما درباره پرسش ها 
یا ادعا های سیاســی که آژانس در خصوص برخی اقدامات 
کشورمان مطرح کرده که از نظر ما محلی نداشته است پاسخ 

دادیم؛ این پرونده باید بسته شود.
وی افزود: این پرونده به تعبیری نباید مجرایی برای فشار های 
سیاسی آژانس علیه کشورمان باز نگه داشته و کسی این اشتباه 

را مرتکب شود که از آن بتواند فشاری بر ما وارد کند.
 خطیــب زاده همچنین درباره ضــرورت دریافت تضامین 

لازم از امریکایی ها در مذاکــرات وین تاکید کرد: در این باره 
در نقطه ای قرار داریم که می شود گفت به جای مذاکرات بیشتر؛ 
به تصمیمات سیاسی در برخی پایتخت های اروپایی به ویژه 

واشنگتن نیاز داریم.
وی افزود: اگر طرف هــای مقابل به خطوط قرمز معقول و 
مشروع جمهوری اسلامی ایران احترام بگذارند و تصمیمات 
سیاسی را اخذ کنند مطمئن باشــند که در کوتاه ترین زمان؛ 

جمع بندی توافق ممکن است.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین درباره سفر مسئول 
ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای به تهران گفت: سفر آقای دکتر 
باقری به تهران، سفری عادی مانند دیگر سفرهاست که تاکنون 
انجام شده و هدف از آن، مشورت و دریافت دستورالعمل ها برای 

بازگشت به وین است.
 خطیب زاده همچنین درباره ادعای برخی رسانه های غربی 
مبنی بر ضرب الاجل واشــنگتن برای تهران به منظور لزوم 
توافق در مذاکرات هسته ای تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران 
تاکنون هیچ ضرب الاجلی را از جانب هیچ کشوری نپذیرفته 

است.
وی همچنین در پاسخ به این پرسش که چقدر به رسیدن به 
توافق خوب خوشبین است گفت: ما معمولاً در صحبت های 
مان بیش از آنکه به خوش بینی یا بدبینی اشاره کنیم باید واقع 
بین باشیم؛ اکنون در موقعیتی قرار داریم که گفتگو های وین 
به موقعیت تصمیم های سیاســی جدیدی از جانب امریکا و 

طرف های غربی رسیده است.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی:

ایران هیچ ضرب الاجلی را قبول نمی کند باقریبرایپیگیریمذاکراتعازموینمیشود
علی باقری، مذاکره کننده ارشد جمهوری اسلامی ایران  دیشب با دستور کار 
مشخص برای پیگیری مذاکرات با هدف حل مشکلات باقی مانده که حصول 

توافق را با چالش های مهمی مواجه نموده عازم وین شد.
به گزارش ایسنا به نقل از نورنیوز،  شورای عالی امنیت ملی در آخرین جلسه خود با بررسی روند و 
نتایجی که تاکنون از مذاکرات وین حاصل شده بر ضرورت تحقق مطالبات قانونی و منطقی ایران 

که در محدوده خطوط قرمز کشورمان قرار دارد تاکید کرده است.
علی باقری مذاکره کننده ارشــد جمهوری اسلامی ایران دیشب با دستور کار مشخص برای 
پیگیری مذاکرات با هدف حل مشکلات باقی مانده که حصول توافق را با چالشهای مهمی مواجه 
نموده عازم وین شد.تداوم رویکرد غیر قابل قبول طرفهای غربی برای حل مسائل باقی مانده، 

موجب طولانی شدن بی دلیل مذاکرات و ایجاد شرایط غیر قابل پیش بینی شده است.
در جلسه شورای عالی امنیت ملی بر ضرورت حل سریع مسائل باقی مانده که مذاکرات را در 
»مرز توافق یا بن بست« قرار داده، تاکید و پذیرش هرگونه توافق منوط به تعیین تکلیف این 
موضوعات شده است.از نظر ایران هیچ گونه قید زمانی نمی تواند مانع ادامه مذاکرات تا حصول 
نتیجه و دستیابی به توافق خوب شود و فضاسازی های رسانه ای در مورد به پایان رسیدن زمان 

مذاکرات و... نباید مورد اعتنا قرار بگیرد.

حسینی در اخطار قانون اساسی:
معافیتمالیاتیبازیگرانوسلبریتیها

قابلتوجیهنیست
عضو کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس، معافیــت مالیاتی بازیگران و 
سلبریتی ها قابل توجیه ندانســت و این مهم را تبعیضی آشکار در رابطه با 

کارگران و مشاغل سخت عنوان کرد.
به گزارش ایلنا، سید مرتضی حسینی در نشست  دیروزمجلس در جریان بررسی لایحه بودجه 
۱۴۰۱ کل کشور، در اخطاری با استناد به بند ۹ اصل سوم قانون اساسی در خصوص رفع تبعیضات 
ناروا، گفت: در بحث معافیت های مالیاتی چرا باید عده ای بازیگر و سلبریتی که اکثرا درآمد بالا 
و زندگی مرفهی دارند از معافیت مالیاتی بهره مند شوند اما کارگران در بخش های مختلف به 
خصوص کارگران مشاغل سخت مانند معادن باید مالیات بپردازند، این تبعیض آشکار قابل توجیه 

نیست چرا که ضمن ناراحت کردن افکار عمومی برای آن ها ایجاد سوال کرده است.
نماینده مردم میانه در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: هرچند معافیت مالیاتی برخی صنوف 
سینمایی و  هنرمندان با درآمد پایین که به دلیل کرونا طی ۲ سال اخیر دچار رکورد در کسب وکار 
شده اند، قابل توجیه است اما چه توجیهی برای معافیت یک قشر پردرآمد و اکثرا بیگانه با درد و 
رنج مردم وجود دارد؟ بنابراین گزارش عبدالرضا مصری نایب رئیس مجلس که ریاست صحن را 
برعهده داشت، در پاسخ به اخطار این نماینده، گفت: اگرچه فرمایش دلسوزانه شما قابل تامل است 

اما این مهم در دستورکار ما قرار ندارد و امکان تغییر در مصوبه تصویب شده را نداریم.

نیازفورینیممیلیارددلاریروسیهبهمحصولات
ایرانیدرپیجنگبااوکراین

بر اساس آمارهای رسمی، روسیه سالانه از اوکراین چیزی حدود نیم میلیارد 
دلار کالا وارد می کند. 

بر اساس آمارهای رسمی، روسیه سالانه از اوکراین چیزی حدود نیم میلیارد دلار محصولاتی 
از جمله )شیشه، شیمیایی و پلاستیک، مصالح ساختمانی و معدنی( وارد می کند. به گزارش »نود 
اقتصادی«، حال با درگیری و جنگ بین اوکراین و روسیه، دیگر چنین امکانی ) تجارت( بین دو 
کشور وجود نخواهد داشت.با توجه به اینکه، تمام این محصولات توسط فعالان اقتصادی ایرانی 
در داخل کشور تولید می شود، اکنون فرصت مناسبی در اختیار تولیدکنندگان داخلی قرار گرفته تا 
بازار این چند محصول را تصاحب کنند.اگرچه در صورت اعمال تحریم های گسترده تر کشورهای 
اروپایی علیه روسیه، فرصت های بزرگتری در بازار روسیه برای فعالان اقتصادی و تجار ایرانی 

فراهم خواهد شد.

بررسی لایحه بودجه ۱۴۰۱
مخالفتمجلسباتسهیلواگذاریاراضیملیودولتی

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با تسهیل ساز وکار واگذاری اراضی ملی و دولتی به 
منظور احداث شهرک های صنعتی، کشاورزی و خدمات گردشگری مخالفت کردند.

به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه دیروز یکشنبه مجلس و در جریان بررسی 
بخش درآمدی لایحه بودجه ۱۴۰۱، بند ک تبصره ۸ لایحه را بررسی کرده و آن را به تصویب رساندند.

بر اســاس بند ک تبصره ۸؛ صد در صد مازاد درآمدهای سازمان های جنگل ها، مراتع و آبخیزداری 
کشــور، امور اراضی کشور، دامپزشکی کشور و حفظ نباتات کشور در سال ۱۴۰۱ نسبت به درآمدهای 
مصوب این سازمان ها در سال ۱۴۰۰ پس از واریز به ردیف های مربوطه نزد خزانه داری کل کشور به 
شکل درآمد- هزینه از ردیف شماره ۱ -۵۳۰۰۰۰ جدول شماره )۹ (این قانون به سازمان های فوق الذکر 
پرداخت می گردد.در ادامه نمایندگان پیشنهاد علیرضا سلیمی در خصوص بند الحاقی ۱ تبصره ۸ لایحه 
را بررسی و با آن موافقت کردند.در بند الحاقی ۱ که حذف شد، آمده بود؛ در سال ۱۴۰۱ بند)۲ (ماده)۴۵( 
قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقاء نظام مالی کشور به شرح زیر اصلاح می شود: واگذاری اراضی 
ملی و دولتی برای احداث شهرک های صنعتی، کشاورزی و خدمات گردشگری و مناطق ویژه اقتصادی 
مصوب و طرح های قابل واگذاری دولتی و فروش قطعی زمین طرح های تولیدی کشاورزی و صنعتی 
غیردولتی با ظرفیت اشتغال سیصد نفر)۳۰۰( و بالاتر، با رعایت مقررات زیست محیطی، از شمول تبصره)۲ 
(ماده)۹ (قانون افزایش بهره وری بخش کشاورزی و منابع طبیعی مستثنی می شود.عواید حاصل از اجرای 

این بند به حساب ردیف درآمدی شماره..... جدول شماره)۵(این قانون واریز می شود.

آغازثبتنامطرحترافیکخبرنگاراناز۱۵اسفند
سرپرست معاونت بهره برداری از سیستم های حمل و نقل و محدوده های ترافیکی 
سازمان حمل و نقل و ترافیک جزئیات ثبت نام طرح ترافیک سال ۱۴۰۱ خبرنگاران 

را تشریح کرد.
به گزارش ایسنا عمار سعیدیان فر با اعلام خبر آغاز ثبت نام از خبرنگاران برای دریافت سهمیه طرح 
ترافیک سال ۱۴۰۱ گفت: از روز ۱۵ اسفند ماه فرآیند ثبت نام آرم طرح ترافیک و کارت بلیت خبرنگاری 
سال ۱۴۰۱ خبرنگاران آغاز می شــود و تا ۳۰ فروردین ماه ۱۴۰۱ ادامه خواهد داشت.وی با بیان اینکه 
اصحاب رسانه مطابق هر سال می توانند با مراجعه به سامانه »تهران من« نسبت به ثبت نام طرح ترافیک 
و کارت بلیت خبرنگاری اقدام کنند، گفت: خبرنگاران محترم می بایست پس از ورود به سامانه تهران من 
و کلیک روی نام و نام خانوادگی خود وارد قسمت »خبرنگار هستم« شوند و پس از آن مدارک خود اعم 
از مدارک هویتی، معرفی نامه، بیمه خبرنگاری و یا ۱۰ اثر خود را در این قسمت بارگذاری کنند.به گفته 
سعیدیان فر، به منظور تسریع تخصیص فرآیند کارت بلیت خبرنگاری، خبرنگاران فقط می توانند صرفاً در 
طرح ترافیک و یا کارت بلیت خبرنگاری ثبت نام کنند.وی تاکید کرد: به افرادی که ثبت نام طرح ترافیک 
انجام می دهند اما سهمیه طرح ترافیک خبرنگاری از سوی رسانه مربوط به آنها تخصیص نیابد، به صورت 
خودکار کارت بلیت خبرنگاری تخصیص خواهد یافت.سرپرست معاونت بهره برداری از سیستم های حمل 
و نقل و محدوده های ترافیکی با تاکید بر اینکه عمده خبرنگاران، سال گذشته در این سامانه ثبت نام 
کردند اما با این حال می بایست مدارک خود را مجدداً بارگذاری و بروزرسانی کنند.به گزارش روابط عمومی 
معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران، وی خاطر نشان کرد: سهمیه های طرح ترافیک خبرنگاری 

سال ۱۴۰۰ تا زمان پایان تخصیص سهمیه های سال ۱۴۰۱ اعتبار خواهد داشت.

چکهایصیادیهمبرگشتخوردند
علیرغم ورود چک های صیادی برای کاهش چک های برگشتی در نظام بانکی، 
براساس اعلام بانک مرکزی تعداد و مبلغ چک های برگشتی در دی افزایش 

یافت.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، چک های صیادی برای مقابله با کاهش برگشت خوردن 
چک ها به میان آمده اند. اما این چک ها در دی ۱۴۰۰ نسبت به ماه قبل حدود ۷.۵ درصد برگشت 
خورده اند. البته برگشــت چک های قدیمی نیز حدود ۱۱.۲ درصد اســت.یک ماه پس از ورود 
چک های صیادی، در اردیبهشت ۱۴۰۰ تعداد چک های برگشتی با افزایش بیش از ۱۷ درصدی 
نسبت به ماه گذشته خود همراه بود. در ابتدا گیرندگان چک باید از طریق سامانه بانک مرکزی 
عملیات ثبت و استعلام چک صیادی را انجام می دادند که به دلیل نداشتن اطلاعات کافی برخی 
از بازاریان این مرحله به خوبی انجام نشد و منجر به افزایش بیش از ۲۷ درصدی تعداد چک های 
برگشتی شد.آقای کاووسی کارشناس امور بانکی می گوید: کسبه سنتی برای ورود به سامانه صیاد 
مشکل دارند. او می گوید: مسئله اصلی مربوط به ثبت چک ها در سامانه است به نحوی که صادر 
کننده در سامانه مشخص کند که گیرنده چه شخصی است و گیرنده هم در زمانی که بخواهد 
این چک را منتقل کند مجدد باید در سامانه این ثبت را انجام دهد که تجار و کسبه نتوانستند با 
این موضوع ارتباط برقرار کنند.بانک مرکزی برای آسان شدن ثبت و استعلام چک های صیادی 
ابتدا سامانه صیاد، ۵ نرم افزار موبایلی و درگاه های بانکی و در آخر خودپردازها را در اختیار عموم 
قرار داد.آقای صالح آبادی رئیس کل بانک مرکزی هم ۲۴ آبان در نشست خود با کمیسیون اصل 
۹۰ روش جدیدی را برای ثبت و استعلام چک علاوه بر راه های گذشته اعلام کرد.به گفته او، 
یکی از مهم ترین بحث هایی که در قانون چک باید اجرایی شود، مربوط به ثبت، صدور و تاییدیه 
چک اســت که امکان آن باید علاوه بر روش های فعلی که وجود دارد از طریق خودپردازها و 

پیامک هم فراهم شود.
افزایش ۱.۶ درصدی چک های برگشتی با وجود چک های صیادی

براساس اعلام بانک مرکزی از آمار چک های مبادله ای برگشت خورده در دی، تعداد و مبلغ 
چک های برگشتی به ترتیب  ۱.۶ و ۱۹.۶ درصد نسبت به ماه گذشته افزایش پیدا کرده اند.گزارش 
بانک مرکزی نشان می دهد که در دی، ۷.۵درصد از چک های صیادی نیز برگشت خورده است.

اخبار کوتاه 

محســن دهنوی، نماینده مجلس از افزایش ۱۰برابری حقوق 
سربازان خبر داد.

به گزارش اقتصادآنلاین؛ موضوع ســربازی یکی از دغدغه های اصلی این 
روزهای جوانان است؛ هرچند تلاش های زیادی برای حذف سربازی شده اما 
هنوز این مهم تحقق نیافته و مشکلات سربازان همچنان ادامه دارد. اما مساله 
مهم در اینجا آن است که حداقل تا زمانی که مساله سربازی حل شود و شاهد 

حذف سربازی اجباری باشیم، سربازان بتوانند شرایط بهتری را داشته باشند.
محسن دهنوی، نماینده مجلس در این باره در یک برنامه اینستاگرامی گفته 
است: از زمانی که وارد مجلس شدم، سربازی یکی از دغدغه های من بود و یکی 
از چالش های کشور نیز است. در حال حاضر سه میلیون مشمول غایب داریم 
و براساس آنچه گفته می شود، سربازی یکی از سه علت اصلی تاخیر در ازدواج 

محسوب می شود. 
وی ادامه داد: از این رو نباید تا زمانی که لایحه جدید داشته باشیم و اصلاحاتی 
انجام شود، دست روی دست گذاشت. در یک بازدید میدانی که انجام شد دیدم 
سربازانی هستند که دو روز غذای گرم نخورده اند. سال۹۹ حقوق سربازان کمتر 
از ۴۰۰هزار تومان بود و در لایحه بودجه ۱۴۰۰ ما مساله حقوق سربازان را پیگیر 
شدیم. اگر قرار است طبق قانون فرد به سربازی برود، حقوقش هم باید طبق 

قانون باشد که تا آن زمان اینطور نبود و حقوق و مزایا طبق قانون اجرا نمی شد.
به گفته محسن دهنوی، ۲۵۰۰میلیارد تومان در آن زمان برای حقوق سربازان 
منابع در نظر گرفته شده بود که گفتیم منابع افزایش و به ۴۵۰۰میلیارد تومان 
رسید. همچنین در مجلس ۳۰۰۰میلیارد تومان به حقوق و ۲هزار و ۶۰۰میلیارد 
تومان نیز برای خوراک و پوشــاک در نظر گرفته شد و حقوق پرداختی هم به 
میانگین یک  میلیون و ۴۰۰هزار تومان رسید و هیج سربازی زیر یک میلیون 

تومان حقوق نگرفت.
دهنوی توضیح داد؛ امسال هم دوباره مساله حقوق سربازان را پیگیری کردیم. 
دولت قصد داشت به حقوق سربازان ۱۰درصد اضافه کند. اما مگر چه چیزی 
۱۰ درصد افزایش قیمت داشته که بخواهیم به سربازان ۱۰درصد افزایش حقوق 
بدهیم؟ بنابراین در مصوبه کمیسیون تلفیق آوردیم که حقوق سربازان در مناطق 
غیر عملیاتی ۶۰ و در مناطق عملیاتی ۷۰درصد حداقل حقوق کارکنان نیروهای 
مسلح باشد. سربازان متاهل نیز ۹۰درصد حقوق کارکنان نیروهای مسلح حقوق 
دریافت کنند. در واقع باتوجه به اینکه حداقل حقوق نیروهای مسلح ۵میلیون و 
۶۰۰هزار تومان خواهد شد، سربازان سال آینده کمتر از سه میلیون و ۴۰۰هزار 
تومان دریافت نخواهند کرد و میانگین حقوق سربازان از ۴۰۰هزار تومان طی دو 

سال به ۴میلیون تومان می رسد، یعنی ۱۰برابر افزایش.

نایب رئیس انجمن داروسازان با اعلام کمبود سرم های تزریقی 
در کشور، از کمیاب شــدن برخی داروها برای درمان علامتی 

اومیکرون خبر داد.
دکتر سید علی فاطمی در گفت وگو با خ تسنیم درباره کمبود داروها در موج 
ششم کرونا اظهار کرد: با وجود این  که قرار بود از پاییز امسال، وضعیت سرم ها در 
کشور عادی شود اما تابستان سال جاری مشکلی برای یکی از تأمین کنندگان 
سرم های تزریقی در داخل کشــور به وجود آمده بود که میزان تأمین سرم را 
کاهش داد؛ با وجود رفع آن مشکل، همچنان شاهد کمبود سرم های تزریقی در 
داخل کشور هستیم.وی ادامه داد: کمبود سرم های تزریقی به دلیل افزایش موارد 

بستری کرونا رخ داده است.
این داروســاز تجویز بیش از حد ســرم را از دیگر عوامل کمبود آن در کشور 
دانست و ابراز کرد: بخشی از کمبودها به دلیل تجویز بی رویه سرم برای برخی 
بیماران است؛ از سوی دیگر مدیریت تأمین سرم باید به خوبی انجام شود زیرا 

تأمین آن کار دشواری نیست و به مواد اولیه خیلی خاصی نیاز ندارد.
دکتر ســید علی فاطمــی نایب رئیس انجمن داروســازان بــا بیان این که 
تقریباً همه ســرم های تزریقی مصرفی، تولید داخل هســتند، گفت: به دلیل 
 کمبود، ســرم ســهمیه بندی شــده اســت و فقط در داروخانه های منتخب 

توزیع می شود!
نایب رئیس انجمن داروســازان با بیــان این که عمــده داروهایی که برای 
مبتلایان اومیکرون تجویز می شــود برای درمان علامتی است، خاطرنشان 
 ـکمپلکــس، شــربت »دیفن هیدرامین«،  کرد: برخــی داروها ماننــد ب 
 »اکســپکتورانت«، قطره بینی نمکی و شربت »اســتامینوفن« دچار کمبود 

نسبی شده اند.
امحای ٢٨۰ تن سرم در اوج نیاز کشور  در دوران کرونا

ســیدروح اله لطیفی ســخنگوی گمرک گفت: ۲۸۰ تن سرم صبح دیروز 
 با حضور رییس ســازمان اموال تملیکی و نهاد های مرتبط در گمرک تهران

 امحا شد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران، سیدروح اله لطیفی گفت: سرم های  متروکه ای 
که در سال ۹۵ وارد کشور شده بود و صاحب کالا قبل از منقضی شدن آن ها 
برای انجام تشریفات گمرکی کامل ترخیص، اقدام نکرده بود، دیروز با حضور 

رییس سازمان اموال تملیکی و نهاد های مرتبط در گمرک تهران امحا شد.
رییس جمهور و وزیر اقتصاد در خصوص تعیین تکلیف سریع کالا های متروکه، 
از ابتدای دولت سیزدهم و روز های اخیر هشدار های جدی به دستگاه های مرتبط 

داده بودند.

عضو هیات رییسه مجلس عنوان کرد؛ کمبود برخی داروهای درمان علامتی اومیکرون

حقوق سربازان ١٠ برابر شد »سرُم« سهمیه بندی شد!

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس گفت: باید به سمت 
برداشته شدن ارز ترجیحی حرکت کنیم، اما به شرط آنکه نحوه 
جبران آن را روشن و شفاف برای مردم بازگو کنیم، در این صورت 
مردم نیز شرایط را خیلی خوب درک کرده و همراهی خواهند کرد.
حسینعلی حاجی دلیگانی در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه اساس جهت گیری 
بودجه امسال این گونه است که تا جای ممکن فشار جدیدی به مردم وارد نشود، 
اظهار کرد: نمایندگان تلاش می کنند در تدوین بودجه، نقدینگی کنترل شده و از 
افزایش تورم جلوگیری شود، این رویکرد کلی است، اما به هر حال تمام تلاش 

نمایندگان این است که زوایا و ضرورت های نظارتی بودجه را بیشتر کنند.
وی ادامه داد: نمایندگان در یک اقدام جدید،  کل موارد قانونی نظارتی که در 
قانون بودجه ۱۴۰۰ مصوب شده بود را یکجا در قانون بودجه ۱۴۰۱ هم تصویب 

کردند و علاوه بر این موارد، نظارت دیگری هم انجام می شود.
نماینده مردم شاهین شهر و میمه در مجلس درباره عاقبت ارز ترجیحی در بودجه 
سال ۱۴۰۱، خاطرنشان کرد: ارز ترجیحی هنوز تعیین تکلیف نشده و یک نقطه 
نظراتی را کمیسیون تلفیق بودجه داشته و یک نقطه نظراتی را هم دولت داشته 

است. این نظرات وقتی در صحن علنی مورد بحث و بررسی قرار گرفت و برای 
بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق ارجاع شد تا مجدد با حضور دولت بررسی شده 
و در قالب جمع بندی به صحن علنی ارائه شود.حاجی دلیگانی در پاسخ به این 
سؤال که فکر می کنید ارز ترجیحی در بودجه سال بعد برداشته می شود، تصریح 
کرد: حقیقت این است که نمایندگان خیلی نگران هستند و به نظرم تا زمانی که 
تضمین کافی برای نمایندگان در خصوص برداشته شدن ارز ترجیحی به وجود 
نیاید و مشخص نباشد که راهکار جایگزینی برای آن چیست که طبیعتاً این مسئله 
رخ نخواهد داد.وی درباره نظر شخصی خود درباره ارز ترجیحی، گفت: نظر من 
این است که به هر حال باید به سمت برداشته شدن ارز ترجیحی حرکت کنیم، اما 
به شرط آنکه نحوه جبران آن را کاملًا روشن و شفاف برای مردم بازگو کنیم، اگر 
برای مردم این مسئله را روشن و کاملًا واقع بینانه و حقیقی بیان کرده و صادقانه 
تشریح کنیم، طبیعی است مردم هم شرایط را خیلی خوب درک کرده و همراهی 
هم خواهند کرد.وی ادامه داد: اگر بخواهیم در دولت یا به نوعی در خود مجلس 
به مردم بخشی را بگوییم و بخشی را پنهان کنیم، طبیعی است که آن موقع مردم 

هم حق دارند در این موضوع همراهی نداشته باشند.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: برآورد ما این است که 
تا حدود سقف ٢۰ میلیون نفر افرادی هستند که می توانند مشمول 
دریافت سهام عدالت باشند، اما به دلایل مختلف از این دریافت 

محروم شده اند.
محمدرضا پور ابراهیمی در گفت وگو با »بازار« ، با اشاره به سرنوشت واگذاری 
سهام عدالت در بودجه سال ۱۴۰۱ گفت: از زمان واگذاری سهام عدالت در کشور 

حدود ۵ میلیون نفر مشمول دریافت سهام عدالت شدند
وی تاکید کرد: بر اساس گزارش هایی که در کمیسیون اقتصادی تنظیم شد 
بخشی از افراد واجد شرایط به دلایل مختلف از دریافت سهام عدالت محروم 

شدند لذا ما به این بحث ورود کردیم تا ساماندهی لازم صورت گیرد.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس تاکید کرد: طبق برآورد و گزارش اولیه ما 
حدود ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر از افراد تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی 
و یک میلیون و ۷۰۰ هزار نفر از افراد تحت پوشش سازمان بهزیستی از سهام 

عدالت محروم هستند.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس تاکید کرد: همچنین گروه های دیگری مثل 

بازنشستگان و کارگران فصلی و مجموعه گروه های فرهنگیان و افراد دیگر، 
بخش های دیگری از این مجموعه را تشکیل می دهند.وی تصریح کرد: برآورد 
ما این است که تا حدود سقف ۲۰ میلیون نفر افرادی هستند که می توانند مشمول 

دریافت سهام عدالت باشند، اما به دلایل مختلف از این دریافت محروم شده اند.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی بیان داشت : طرح واگذاری 
سهام عدالت در سال گذشته در کمیسیون اقتصادی تصویب شد اما به دلایلی با 
مخالفت دولت وقت روبرو شد اما در حال حاضر توافق اولیه در این زمینه با رئیس 

جمهور و وزارت اقتصاد انجام شده است.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی ادامه داد:. همچنین پیشنهاد 
این مسئله در بودجه مطرح شده و فعلا در دست بررسی کمیسیون تلفیق است 
لذا انشاءالله گزارش نهایی ما این خواهد بود که اولویت افراد تحت پوشش کمیته 
امداد برای واگذاری ســهام عدالت در سال آینده مد نظر قرار گرفته و عملیاتی 
شود و اولویت های بعدی هم متناسب با وضعیت دارایی های دولت در بخش 
سهام بررسی خواهد شد تا بتوانیم به افرادی که سهام عدالت را دریافت نکردند 

کمک کنیم.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

 نحوه جبران ارز ترجیحی 
روشن و شفاف به مردم گفته شود

 ۲۰ میلیون نفر جامانده می توانند
 مشمول دریافت سهام عدالت باشند

رییس ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با بیان اینکه ۱٢ و نیم میلیارد 
دلار آمار قاچاق کالا در کشور است گفت: یک  سوم از این کالاها کشف 

می شود.
به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از تسنیم، علی مؤیدی خرم آبادی ابراز کرد: ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز در ســال ۸۱ به فرمان مقام معظم رهبری تشکیل شد. در این ستاد 
نماینده ای از هر سه قوه وجود دارد، این ستاد، سیاست گذار و برنامه ریز است و هماهنگی 
میان دستگاه ها را به عهده دارد. او ادامه داد: تجارت کشورمان، تجارتی مطابق با همه قوانین 
بین الملل انجام نمی گیرد و دلیل آن هم شرایط سیاسی و اقتصادی کشورمان است به این 

دلیل بخشی از تجارت ورودی و خروجی از مسیر قاچاق صورت می پذیرد.
مؤیدی خرم آبادی تصریح کرد: امروز مسئولان نظام در بحث چگونگی برخورد با مقوله 
قاچاق به خوبی رفتار می کنند، رؤسای قوا هرکدام در این راستا فرامینی دارند و سیاست هایی 
تعیین کرده اند که در رأس همه آنها مقام معظم رهبری قرار دارد که تأکید ایشان این است 
که اگر به امر قاچاق با تخصص و آگاهانه و عالمانه و با فناوری روز برخورد کنیم می توانیم 
آسیب هایی را که متوجه تجارت و اقتصاد و تولیدمان می شود به حداقل برسانیم. او افزود: 
بعد از ابلاغ فرمایشــات رهبری در سال ۸۱ تاکنون، ابلاغیه ای که آقای رییس جمهور 
رییســی صادر کرد از نادرترین ابلاغات موجود در این زمینه محسوب می شود. رییسی 
پیشتر در قوه قضاییه هم نگاهی خاص به مقوله مبارزه با قاچاق کالا و ارز داشت حال در 
مقام ریاست جمهوری با تجارب قبلی، تأکیدات مقام معظم رهبری را در قالب این ابلاغیه 
اعلام کرد. این ابلاغیه قوت قلبی برای سربازان و کارکنانی است که در این عرصه فعالیت 
می کننــد . او ادامه داد: با اقدامات صورت گرفته، در آینده، مبارزه با قاچاق کالا و ارز جزء 

اولویت های دولت سیزدهم قرار دارد.
مؤیــدی خرم آبادی گفت: در اوایل دهــه ۹۰ )۹۰ تا ۹۲( حدود ۲۵ میلیارد دلار قاچاق 
ورودی و خروجی کشــورمان بود. این رقم تقریباً یک سوم کل تجارت کشور را شامل 
می شد. این موضوع بسیار نگران کننده و اساس تجارت کشور را هدف قرار داده بود اما 
با تلاش های همه جانبه سه قوه توانستیم این عدد را در آخرین آمار به نصف برسانیم و 
معتقدیم در بحث ورود قاچاق، به شدت آماری کاهشی داشته ایم اما به لحاظ اینکه بسیاری 
از کالاهای اساسی و تولیدی کشور در داخل از قیمت و ارزش پایینی برخوردارند تخصیص 

یارانه و نگاه حاکمیتی سبب ایجاد مشکلاتی می شود.
در زمان حاضر در مقایسه با کشورهای همجوار شاهد ارزانی یک چهارمی ارزش کالاهای 
خودمان نسبت به کالاهای وارداتی هستیم این اتفاق سبب خروج ارز از کشور می شود. او 
تصریح کرد: در سال ۹۷ که شرایط اقتصادی و سیاسی کشور خیلی هم بحرانی نبود و در 
جنگ اقتصادی و تجاری نبودیم، خروجی ما نسبت به حالا کمتر بود یعنی در زمان حاضر 

خروجی ما نسبت به آن زمان افزایش پیدا کرده است.
مؤیدی گفت: در زمان حاضر میل به خروج ارز از کشورمان بیشتر شده زیرا قیمت ها در 
داخل کشور متناسب با منطقه نیست، در اقتصاد نمی شود جزیره ای فکر کرد، در اقتصاد 
یک منطقه باید پیوستگی وجود داشته باشد و متأسفانه این بی تناسبی قیمت های کالا در 

کشورمان نسبت به منطقه برایمان مشکل ایجاد کرده است اما به لحاظ قوانین و مقررات 
خوبی که وضع شده اســت کالاهایمان از تولید تا مصرف رصد می شود، با صدور کد 
رهگیری و ساماندهی کردن محصولات توانسته ایم از خروج سرمایه ملت جلوگیری کنیم 
آن مقداری هم که خارج می شود چندان قابل توجه نیست اما در سیستان و بلوچستان 
دیده می شود که حدود یک هزار تن روغن به صورت قاچاق در مسیر خروج قرار می گیرد و 
البته عزیزان ما در ناجا و سپاه زحمت می کشند و جلوگیری می کنند، این نشان می دهد که 

در منطقه نسبت به کالاهای ما عطش وجود دارد.
مؤیدی گفت: پدیده قاچاق محصول قوانین کهنه است، قوانینی که به روز و کارشناسی 
نباشد سبب قاچاق خواهد شد. او با اشاره به اینکه از سال ۹۴ تاکنون ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز میان مجلس و شــورای نگهبان معطل بود اضافه کرد: قانونی که در دولت 
سیزدهم وضع شد جامع و کامل است، از سال ۹۴ تاکنون ما و همکارانمان در مجلس در 
تکاپوی تصویب و وضع این قانون مانده بودیم، اگر می خواهیم تجارتمان از آسیب قاچاق 
در امان بماند باید هوشمندانه به گوش باشیم و هرگاه دستورالعمل و مقرراتی وضع شد و 
احساس کردیم فرصت طلبان امکان فعالیت هوشمندانه داشتند و جلوتر از ما حرکت خواهند 

کرد، ما باید اورژانسی عمل و قانون را اصلاح کنیم.
فقط یک سوم کالاهای قاچاق کشف می شود

رییس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با بیان اینکه ۱۲ و نیم میلیارد دلار آمار قاچاق کالا 
در کشور است گفت: یک سوم از این کالاها کشف می شود.

علی مؤیدی خرم آبادی در برنامه نگاه یک افزود: مرجع مشخص کردن آمار قاچاق ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز است که با همکاری همه دستگاه ها و همخوانی آن با اقتصاد 
کشور و شکاف بین عرضه و تقاضا به دست می آید.وی گفت: کالاهای کشف شده در 
اختیار سازمان جمع آموری اموال تملیکی قرار می گیرد و این شرکت با نگهداری، پالایش، 
توزیع و حفظ سرمایه های مردم عمل می کند البته با توجه به اینکه میزان حجم قاچاق با 
ساختار این سازمان متناسب نیست سازمان جمع آوری اموال تملیکی در وظایف خود موفق 
نبود. مؤیدی همچنین گفت: در دولت سیزدهم با توجه به دستورات رییس جمهور و رییس 
قوه قضاییه حلقه های مفقود ساختار این سازمان مشخص شد که از تلف شدن اموال مردم 
جلوگیری و ساختار این شرکت متحول شود.وی گفت: دستگاه قضایی وارد پرونده هایی 

شده است که دچار اطاله شده اند و در تعیین تکلیف کالاهای قاچاق، تسریع شده است.
مؤیدی ادامه داد: کمیته رسوب زدایی نیز از یک سال پیش فعال شد که با دستور رییس 
جمهور و تأکید قوه قضاییه سرعت کار این کمیته چندبرابر شده است و کالاهای قاچاق 
به سرعت تعیین تکلیف می شــوند و آنچه باید به خزانه واریز شود در اختیار خزانه قرار 
می گیرد.وی با ابراز اینکه بسیاری از کالاهای کشف شده قاچاق، امحاء می شود گفت: ۱۰۰ 
تا ۱۵۰ پرونده در این زمینه داریم که تعیین تکلیف نشده است و در مسیر کارشناسی آنها 

اشکال هایی وجود دارد.
مؤیدی تصریح کرد: تلاش می کنیم در بررسی این پرونده ها که به زودی تعیین تکلیف 
می شود حق مردم ضایع نشود.وی گفت: بیش از ۸۵ درصد پرونده های قاچاق در سازمان 

تعزیرات حکومتی رسیدگی می شود و تا پایان سال پرونده ای حل نشده در این سازمان 
باقی نمی ماند البته ممکن است معدود پرونده هایی نیز پس از پایان سال در این سازمان 

وجود داشته باشد.
مؤیدی اضافه کرد: رسیدگی به پرونده های سازمان یافته و شبکه های بزرگ، زمان بر است 
و قضات تلاش می کنند با در نظر گرفتن حقوق مردم این پرونده ها تعیین تکلیف شوند.
وی گفت: کالاهای کشف شده در دسته بندی لوازم بهداشتی، دارو، مواد خوراکی و لوازم 
خانگی و خودرو قرار می گیرد.مؤیدی افزود: کالاهای قاچاقی که در حوزه وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی هست شامل لوازم پزشکی و داروها به طور کامل امحاء می شود.

وی گفت: در بخش کشاورزی نیز سموم و گل و گیاه قاچاق کشف شده همگی امحاء 
می شوند البته اگر اقلام قاچاقی که در بخش لوازم خانگی، استاندارد داشته باشند ممکن 
است در اختیار مردم قرار گیرند. مؤیدی توضیح داد: بخش کالای لوکس فقط خودرو را 
شامل می شــود که با توجه به دستور رییس جمهور به معاون اول، وزیر اقتصاد و بنده 
درباره تشکیل کمیته کالاهای لوکس، برخی خودروهای ساخت کشورهای غربی مصداق 
کالاهای لوکس قرار گرفت و در آینده بر اساس برنامه ای این کالاها منهدم خواهد شد. 
وی بــا یادآوری اینکه »در تولید لوازم خانگی در دنیا حرف برای گفتن داریم و در تولید 
پوشاک نیز اتفاق بسیار بزرگی افتاده است« گفت: در حالی که در پوشاک می توانیم با 
تولیدات اروپایی رقابت کنیم اما برخی تولیدکنندگان برای اینکه شرایط بهتری برای کالای 
خود ایجاد کنند از برندهای کشورهای دیگر استفاده می کنند. مؤیدی تأکید کرد: البته این 

مسئله را نیز حل می کنیم.
وی گفت: اکنون پوشاک و دخانیات قاچاق و کشفیات سیگار به طور کامل امحاء می شود.

مؤیدی متذکر شد: اگر در گذشته این کالاها با قیمت نازل در بازار فروخته می شد به دلیل 
به روز نبودن مقررات بود.وی گفت: بر اساس مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی، مراکز 
آموزشی موظف به فرهنگ سازی درباره استفاده از کالاهای ایرانی هستند.مؤیدی افزود: 
کالایی که قرار است وارد کشور شود اسناد تولید و منشأ آن در اختیار گمرک قرار می گیرد 

که اگر منشأ آن مشخص نباشد گمرک کالا را نمی پذیرد.
وی گفت: کالاهای قاچاق کشف شده ای که می توانیم صادر کنیم بسیار کم است و حتی 
خودروهای قاچاق را نیز کشورهای همسایه نخریدند.مؤیدی اضافه کرد: کالای قاچاقی 
که نمی توان صادر کرد امحاء می شود.وی گفت: برخی کالاهای قاچاق که امکان صادرات 
آنها مشخص نبود و بلاتکلیف مانده بودند همه را امحاء می کنیم.مؤیدی اظهار کرد: ایجاد 
سامانه ها به ویژه سامانه جامع تجارت، انقلابی در تجارت و تولید ما ایجاد می کند.مؤیدی 
گفت: ۲۶ دستگاه عضو سامانه جامع تجارت هستند اما ۵۰ دستگاه در این سامانه نقش 
دارند. وی با بیان اینکه اتصال سامانه دستگاه ها به سامانه جامع تجارت به زمان نیاز دارد 
افزود: تا امروز همه سامانه ها استقرار یافته اند اما منتظر داده ها هستیم و قرار گرفتن داده ها 
در مجموعه ای متمرکز با دسترسی های مشخص و ایجاد زبان مشترک بین دستگاه ها 
زمان بر است.مؤیدی گفت: داده های برخی دستگاه ها یکی دو ماه ابتدای سال آینده کامل 
می شود و بیشترین مشکل ما در گمرک و وزارت صمت است.وی خاطرنشان کرد: بر 

اساس دستور معاون اول رییس جمهور اتصال داده های دستگاه ها تا پایان سال باید اجرایی 
شود اما بر اساس صورت جلسه ای که بین وزیر صمت و اقتصاد امضاء و نماینده ای برای 
آن مشخص شده است درگاه گمرک و وزارت صمت تا پایان خرداد ۱۴۰۱ به یکدیگر 
نزدیک می شود.مؤیدی گفت: البته در بحث دارو، محصولات کشاورزی، خاک و گل و 
گیاه مشکلات بسیاری داریم.وی با یادآوری اینکه بهای سوخت در کشور بسیار ارزان 
است و یارانه ای توزیع می شود افزود: یکی از کالاهای مورد هدف قاچاقچیان، سوخت 
است.مؤیدی گفت: به هر نیروگاه سالانه میلیون ها لیتر سوخت اختصاص می یابد اما در 
شبکه انتقال و نگهداری این سوخت آسیب هایی وجود دارد و بیشترین قاچاق سوخت در 
این بخش اتفاق می افتد.وی تصریح کرد: در گذشته از نیروگاهی سالانه چند میلیون لیتر 
قاچاق سوخت کشف می شد.مؤیدی گفت: اگر سامانه ها تکمیل شود از قاچاق سوخت 
جلوگیری می شود.وی اضافه کرد: در سوخت اختصاص یافته به ماشین آلات کشاورزی 
مشکلاتی داشتیم اما اکنون ۹۰ درصد این ماشین آلات ساماندهی شده اند و سوخت آنها 

به صورت مشخص توزیع می شود.
مؤیدی گفت: به عنوان نمونه اگر ۱۰ تراکتور در یک روســتا وجود داشته باشد میزان 
سوخت آنها مشخص می شود و بر اساس آن سهمیه سوخت تعلق می گیرد، میزان سوخت 
ماشین آلات راهسازی نیز ساماندهی شده است.مؤیدی گفت: نیمی از سوخت مصرفی 
ناوگان حمل ونقل شهری نیز ساماندهی شده است و تلاش می کنیم بقیه مصرف سوخت 

این ناوگان را نیز به وسیله شهرداری ها ساماندهی کنیم.
وی اعلام کرد: بر اســاس این کارها در دو سال گذشته حدود ۱۴ میلیارد لیتر سوخت 
صرفه جویی داشتیم که فکر می کنم تا ۱۵ میلیارد لیتر قابل افزایش باشد.مؤیدی گفت: با 
توجه به تمدید زمان ساماندهی ماشین آلات کشاورزی در برخی استان ها دیگر این زمان 

تمدید نمی شود زیرا این مسئله فرصتی را برای قاچاقچیان سوخت فراهم خواهد کرد.
وی افزود: قاچاقچیان، روغن سوخته را به محصولاتی تبدیل می کنند که قابل انتقال 
به کشورهای همسایه است و آنها از این محصول استقبال می کنند اما چون به روغن 
یارانه تعلق می گیرد مشمول قاچاق کالا می شود بنابراین سازوکاری تعریف کرده ایم که 
محصولاتی مانند روغن سیاه در قالب طرحی در اختیار بخش خصوصی قرار گیرد و آنها 

به طور رسمی محصولات به دست آمده از این ماده را به کشورهای همجوار صادر کنند.
مؤیدی گفت: در مبارزه با قاچاق دارو ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز تنها نیست و اکنون 
دغدغه مسئولان دیگر نیز این مسئله است.وی تصریح کرد: مافیای دارو که در گذشته 
وجود داشت در هیچ جای دیگری نبود زیرا تضاد منافع در این بخش وجود داشت و مواد 

اولیه که با ارز ترجیحی تأمین شده بود به جای واقعی خودش نمی رفت.
مؤیدی گفت: اکنون تضاد منافع در بخش دارو به حداقل رسیده است و نیازمند جهاد در 
تولید دارو هستیم.وی با بیان اینکه قاچاق، زاییده قوانین و مقررات نادرست است افزود: تا 
۱۰ سال پیش میلیون ها دلار از سرمایه های کشور برای واردات سیگار و دخانیات خارج 
می شد اما با واردات فناوری تولید سیگار اکنون از ۶۰ میلیارد نخ سیگار در کشور ۹۰ درصد 

تولید داخل است.

فقط یک سوم از 12.۵ میلیارد دلار کالای قاچاق کشف می شود

عرضه مجازی اقلام اساســی که به کاهش واســطه گری ها 
می انجامد این روزها در تحویل کالا به مشــتریان با اختلالاتی 

همراه است.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان - با توجه به اختلال در توزیع بازار گوشت و 
مرغ در آبان، مسئولان وزارت جهاد کشاورزی برای تنظیم بازار در ۱۸ آبان اقدام 
به توزیع هوشمند این ۲ قلم کالا از طریق سامانه بازرگام در تهران کردند که 

به مرور برخی شهرها و دیگر کالاهای اساسی به توزیع اینترنتی اضافه شدند.
چند هفته ای اســت که فرآیند توزیع هوشمند کالاهای اساسی با مشکلات 
جدی روبروست که به جای گره گشای مشکلات مردم، تاخیر در تحویل کالا 

باعث نارضایتی مردم شده است.
حالا کالاهایی همچون انواع برنج ایرانی و خارجی، تخم مرغ، مرغ، گوشــت 
قرمز، سیب زمینی و برخی اقلام  محصول لبنی با نرخ مصوب از طریق سامانه 
بازرگام توزیع می شود که بسیاری از شهروندان نسبت به میزان آن معترضند و 
می گویند در خرید سنتی از مغازه و فروشگاه امکان خرید به میزان دلخواه وجود 

دارد، در حالی که خرید هوشمند این گونه نیست .

یکی دیگر از شهروندان که از این سامانه خرید کرده است نسبت به تاخیر در 
ارسال کالا معترض است و عنوان می کند چرا دولت از پلتفرم های دیگر برای 
توزیع اســتفاده نمی کند تا کالا زودتر یدست مردم برسد و پشت پرده سامانه 
بازرگام  چه می گذرد. بررســی ها نشان می دهد که اختلالات سامانه بازرگام 
همچنان به قوت خود باقی است.علیرضا جاوید عربشاهی مشاور و رئیس مرکز 
ارتباطات سازمان مرکزی تعاون روستایی در جواب پیگیری پیامک های ارسالی 

به باشگاه خبرنگاران می گوید: برخی از پیامک ها بعد از بررسی صحت ندارد و 
برخی پیامک ها مبنی بر تاخیر در ارسال کالا واقعیت دارد که اختلالات به زودی 
رفع می شود.از اواخر بهمن بسیاری از شهروندان طی تماس و پیامک با باشگاه 
خبرنگاران جوان پیگیر مشکلات ایجاد شده در روند توزیع هوشمند کالاهای 
اساسی مبنی بر تاخیر در ارسال کالا و عدم  پاسخگویی شدند که متاسفانه به رغم 

تماس های مکرر کسی پاسخگو نیست.
مردم رغبتی به خرید هوشمند کالا ندارند

قاسمعلی حسنی دبیرکل اتحادیه بنکداران مواد غذایی گفت: توزیع هوشمند 
اقلام اساســی نوعی دخالت در امر بازار است که در بلند مدت جوابگو نیست. 
بســیاری از فعالان بازار معتقدند که توزیع هوشمند کالا در بسیاری از شهرها 
و روستاها جا نیفتاده و از طرفی نمی تواند سیاست مناسبی برای تنظیم بازار و 
جلوگیری از دلال بازی باشد.به گفته او، بیش از ۴۰۰ سال است که بازار اقلام 
اساسی سنتی است و مردم راغبند که بیشتر از فروشگاه و مغازه محل خریداری 

کنند که جنس را رویت می کنند.
یکی دیگر از شهروندان می گوید: با توجه به آنکه امکان رویت کیفیت کالا 

میسر نیست، از این رو در شرایط فعلی اقتصاد  این ریسک را نمی توان پذیرفت.
وعده مسئولان سازمان تعاون روستایی محقق می شود؟

مصطفی دارایی نژاد رئیس اتحادیه بارفروشان میدان مرکزی گفت: با توجه 
به آنکه توزیع هوشمند کالا سیاست جدیدی است که دولت برای تنظیم بازار 
برعهده گرفته است؛ بنابراین نمی توان اظهار نظری راجع به آن داشت و باید 

منتظر ماند و دید که آیا جوابگوی مشکلات بازار هست یا خیر؟
به گفته او، علی رغم فراوانی تولید نیازی به ورود دولت در بحث عرضه میوه 
شــب عید نبود که به هر حال مسئولان این تصمیم را اتخاذ کردند، هر چند 

بسیاری از مردم ترجیح می دهند که خود، میوه را جدا کنند.
دارایی نژاد گفت: با توجه به آنکه مسئولان تعاون روستایی قول دادند که عرضه 
میوه شب عید حداقل ۳۰ درصد کمتر از نرخ بازار خواهدبود، باید منتظر ماند و دید 

که آیا این وعده مسئولان محقق می شود؟
با واگذاری قانون انتزاع، مسئولیت تنظیم بازار به وزارت جهاد کشاورزی واگذار 
شده است؛ در این راستا مسئولان با توزیع هوشمند کالا به دنبال حذف واسطه 

و تنظیم بازار هستند.

یک پای عرضه اینترنتی اقلام اساسی می لنگد!


